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                                             Nuuk, 2. april 2015 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden, § 37, stk. 1 fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vil Naalakkersuisut tage initiativ til forøgelse af kvoten for det kystnære rejefiskeri?   

2. Er der planer for forsøgsfiskeri ved forskellige lokaliteter hvor der kan fiskes rejer?  

3. Og såfremt der skal gennemføres forsøgsfiskeri, hvor store kvoter vil der så blive 

tildelt?  

4. Såfremt der skal tildeles særskilte kvoter i Syd, Vest og Nord, hvor store kvoter vil der 

så blive tildelt?  

5. Endeligt ønskes oplyst om ejerne af fartøjer som kan fiske rejer, bosiddende på kysten, 

men som ikke har rejelicens, kan forvente at kunne deltage i forsøgsfiskeriet?  

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Rejefiskerne på kysten fisker kun rejer i meget begrænset omfang, på grund af for små kvoter, idet 

de ved at såfremt fiskeriet gennemføres for hurtigt vil de opfiske deres kvoter for hurtigt. Og deres 

rejekuttere vil så lægge ved kajen resten af året.  

Rejefiskeriet har jo også stor betydning for beskæftigelsen på land, ligesom for små kvoter er 

bekymrende for fartøjsejerne, idet deres betalingsevne vil blive meget begrænset. Ligeledes er det 

bekymrende at besætningerne kan blive arbejdsløse.  


